
RØDOVRE KOMMUNE  

Helhedstilbuddet Skovmoseskolen 
 

Dagsorden til Helhedstilbuddet Skovmoseskolens Skolebestyrelsesmøde 

tirsdag den 25. oktober 2022 kl. 17.00-20.00 

 

Mødet afholdes i Relationslokalet – overfor Allans kontor 

 

Forældrerepræsentanter:  

Anna Mezin, Camilla Valsted, Janni Frandsen, Christian Harpsøe, Lene Dietrich, Karsten Gjessing og Kim 

Wilde  

 

Medarbejderrepræsentanter:                                    Ledelsesrepræsentanter:  
Mette Gill og Mads Troelsø                                          Per Danielsen og Allan E. Laurents 

 

Børne- og Skoleudvalget: 

Henriette Hesselmann 

 

Afbud: Per Danielsen 

 

Dagsorden 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden  

Flytter punkt 6 op som punkt 1 

 

2. Opfølgning på seneste referat: 

Der spørges ind til Instagram-profil på Skovmoseskolen. (punkt på seneste møde) GDPR-reglerne i 

Rødovre spænder ben for en Instragram profil, MEN VI skal arbejder videre med andre tanker ift. 

promoveringen af Skovmoseskolen. Vi arbejder videre ift. en opdatering af hjemmesiden – som gøres mere 

levende. Punkt ”Promovering af Skovmoseskolen”, medtages på et senere møde.  

 

3. Valg af dirigent.  

Lene er valgt 

 

4. Sager fra forældre til Skolebestyrelsen.  

Forespørgsel fra forældre: 1) Flere forældre kender ikke til ”aflastningsmuligheder for deres eget barn”. 

Skovmoseskolen har i flere omgang afholdt fælles forældremøder hvor emnet har været aflastning, ligesom 

skolebestyrelsen til vores fælles forældremøder i september har været rundt i diverse klasser og talt om 

hvilke muligheder der findes. Skovmoseskolen skal medtage punktet på forældresamtaler i løbet af 

skoleårets møder. (Ved direkte henvendelse fra forældre om emnet, kan også videregive kontaktoplysninger 

til en forældre i skolebestyrelsen, som kan tage den første snak – eller forældrene kan møde op til et af 

vores netværksmøder for forældre intern. Dette punkt til referatet, er påskrevet senere. RED). 

2) Kørselssag. Sagen håndteres i samarbejde med medarbejdere i den pågældende klasse og evt. Per.  

 

5. Høringssvar til kommunalbestyrelsen: Ide til og fra formanden – efter en skolebestyrelse har givet 

høringssvar til kommunalbestyrelsen (ift. budget, ungdomsboliger, andet) kan efterfølgende formandsmøde 

med politiker benyttes, til at give formændene retur-svar på diverse høringer. Alternativt gøre 
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Bestyrelsesmødet på Kobæk Strand mere gennemsigtigt og direkte ift. samarbejdet mellem politikere og 

skolebestyrelser.  

Henriette medtager til Kulturdirektør en ide om en politisk tilbagemelding på diverse politiske høringer. Evt. en 

skolehøringsdag hvor politikerne holder møde med samtlige skolebestyrelsen a 30 minutter.  

 

6. Planlægning Af temaaften den 8. marts 2023. Hvilke ønsker til emner er indløbet? Se nedenstående ift. 

eventuel emne: 

1) Når skolen kan rumme barnet, men barnet kan ikke rumme skolen. 2) Skoleparathed. 3) Forældre i sorg. 

4) Sundhedspleje ift. teenagere (seksualitet, pubertet, hygiejne). 5) Venskaber og relationer. 6) Parforhold 

 

Drøftelsen på mødet gav følgende beslutning: 

Vi holder et overordnet tema, som kredser om ”Børnenes følelsesmæssige udvikling”. Det er vigtigt med 

promovering af temaaftenen. Evt. videomateriale med en forældre pich. Til de sidste temaaftener har vi haft 

stor tilslutning. Reklame/poster ophængt på Skovmoseskolen.  

Vi kontakter Lene Alexander, som kan tale om børns seksualitet, samtidig vil forældre (fra skolebestyrelsen 

og andre) tale om relaterede emner: 

Menstruation, prævention, påklædning, mangel på blufærdighed. 

Kim Wilde sender kontaktkinfo ift. Lene Alexander til Allan. 

Medarbejdere på Skovmoseskolen kan tale om hvordan vi arbejder med grænsesætning, valg og fravalg.  

 

 

7. Forældresamarbejde. Vi har nu taget hul på arbejdet med ”samarbejdet mellem skolen og forældrene”. 

Startskuddet var et oplæg fra Mette Drejer (forælder til 2 børn med handicap) til hele personalegruppen 

onsdag den 12. oktober. Det var et meget følsom oplæg, som har givet os meget stof til eftertanke. Vi skal 

nu i gang på diverse møder med at definere Skovmoseskolens model for forældresamarbejde. Hvad er 

skolebestyrelsens holdning indenfor følgende områder: 

a) Møder med skolen 

b) Dialog om hverdagens pædagogik og trivsel 

c) Medarbejdernes skriftlighed 

d) Deltagende og fastholdelse i ”den vanskelige samtale”. 

e) Forældrenes forventninger til skolen – og omvendt 

f) Skolens forventninger til forældrene 

g) Andet? 

 

Forældreudsagn: 

1) Skabe tryghed 

2) Tale om forældrenes hverdag 

3) Bedre og tættere forløb ved indskrivningen af eleven.  

4) Det professionelle personale er forskellig, og forældrene er forskellige. Derfor er snakken om gensidige 

forventninger vigtige.  

5) Sprogligt, skal vi ikke fremadrettet tale om; ”Forældresamarbejde” men et ”samarbejdsfælleskab”, eller 

skole/hjem-samarbejde.  

6) Meget gerne en detaljeret beskrivelse af hverdagen i skolen.  

7) Der skal afsættes tid af til hverdagens samarbejde. 

8) Bedre overlevering også fra forældre til nye medarbejdere. 

9) 5 standardspørgsmål som personalet skal medtage til forældrene: 1) Hvad er det absolut og mest 

fantastiske med dit barn? 2) Kommunikationspas fra Børnehaven må ikke lægges i en skuffe…… 

10) Konkrete svar ift. en ”minimumspakke af spørgsmål”, som vi på Skovmoseskolen skal anvende 

efterfølgende. 
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11) Vi skal skabe Empati – og en følelsesmæssig forbindelse til forældre.  

12) Mentorordning – forældrene imellem.  

13) En dag om året inviteres forældrene til en almindelig skoledag.  

14) Evt. trivselsundersøgelse med spørgsmål til forældrene.  

15) Hvem er stærkest i et team til den vanskelige samtale? 

16) Videoer, billeder om hverdagens samarbejde.  

17) Meget underforstået snak – husk gennemsigtigheden 

Det videre arbejde: På diverse personalemøder vil vi i den kommende tid tale om dialogen mellem skole og 

forældrene – når vi nærmer os en ”minimums-pakke” vender vi tilbage til Skolebestyrelsen… 

Evt kan 2 forældre komme forbi når vi nærmer os ”tragten”. 

  

8. Høringssvar til kommunalbestyrelsen: Ide til og fra formanden – efter en skolebestyrelse har givet 

høringssvar til kommunalbestyrelsen (ift. budget, ungdomsboliger, andet) kan efterfølgende formandsmøde 

med politiker benyttes, til at give formændene retur-svar på diverse høringer. Alternativt gøre 

Bestyrelsesmødet på Kobæk Strand mere gennemsigtigt og direkte ift. samarbejdet mellem politikere og 

skolebestyrelser.  

 

9. Meddelelser:     

Formanden: referat fra formandens første formandsmøde med forvaltning og politikere. Nikolaj Moltke 

Leth 1. februar 2023 oplæg om trivsel på en skole i Rødovre. Meddelelsesbog indkaldes til senere. Når 

datoen kommer, får vi det at vide.  

Ledelse: Ledelsesdeltagelse på elevkonferencer, opsamling Kobæk Strand 

Medarbejderrepræsentanter: Intet at melde. 

 

10. Evt.  

 

 

Med venlig hilsen 

Referent 

Allan E. Laurents 

Skoleleder 


